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منتخبان طرح فروش فوق العاده ایران خودرو 
مشخص شدند

با برگزاری مراسم قرعه کشی در حضور نمایندگان نهادهای نظارتی در روز جاری 
)ش�نبه، ۲۴ مهرماه(، منتخبان بیس�ت و چهارمین مرحله ط�رح فروش فوق العاده 

چهار محصول ایران خودرو مشخص شدند.
به گزارش ایرنا از ایران خودرو، در این طرح چهار محصول راناپلاس، پژو ۲۰۷ دنده دستی 
سقف شیش��ه ای، دناپلاس توربوشارژ اتوماتیک و پژو پارس بنزینی با مدت زمان تحویل ۹۰ 
روزه عرضه شد. نتایج پس از تایید فرآیند قرعه کشی از سوی نهادهای نظارتی از طریق سایت 

فروش اینترنتی محصولات ایران خودرو به آدرس esale.ikco.ir اعلام خواهد شد.
پیامک برای برندگان نیز ارسال می شود اما مبنای نتایج، سایت فروش ایران خودرو است.

منتخبان به مدت سه روز مهلت دارند، تا نسبت به پرداخت وجه براساس بخش نامه فروش 
اقدام کنند، در غیر این صورت نفرات ذخیره جایگزین خواهند شد.

ب��ه گزارش ایرنا، گ��روه صنعتی ایران خودرو ب��ا تولید ۲۴۱ هزار و ۳۹۳ دس��تگاه خودرو، 
بزرگترین خودروساز نیمه ابتدای سال ۱۴۰۰ لقب گرفت.

تولیدات ایران خودرو که در هم س��نجی با سال گذشته رشد ناچیز هفت دهم درصدی ثبت 
کرده، مش��تمل بر ۲۳۹ هزار و ۱۳۸ دس��تگاه س��واری، ۴۹ دس��تگاه وانت، ۵۴ دستگاه ون، 
۲۹۸ دس��تگاه مینی بوس، میدل باس و اتوبوس و یک هزار و ۸۵۴ دستگاه کامیونت، کامیون 

و کشنده است.
مطابق این آمارها، شهریورماه نیز آبی پوشان جاده مخصوص ۵۳ هزار و چهار دستگاه خودرو 

تولید کردند که حاکی از رشد ۱۰.۶ درصدی در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته است.

معاون وزیر صمت خبر داد:

تسهیلات پرداختی به صادرکنندگان ۵۰ درصد 
افزایش می یابد

معاون وزیر صمت و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران در نشست کمیته ماده 
۳ بس�ته حمایت از توسعه صادرات غیر نفتی کشور ضمن ارائه گزارش ارزیابی های 
انجام ش�ده از تخصیص منابع س�ال جاری توس�ط صندوق توس�عه ملی بر اساس، 
ارزیابی های مش�ترک انجام شده توسط سازمان ت�وس�عه تجارت ایران و صندوق 

توسعه ملی در آینده نزدیک خبر داد.
ب��ه گزارش ایلنا از س��ازمان توس��عه تجارت ای��ران، علیرضا پیمان پاک اظهار داش��ت: بر 
اس��اس مفاد بس��ته حمایت از صادرات غیر نفتی سال ۱۴۰۰، صندوق توسعه ملی نسبت به 
سپرده گذاری ۲۰۰۰میلیارد تومان از منابع جدید و ۱۰۰۰میلیارد تومان از منابع باز پرداخت 
ش��ده توسط بانک های عامل اقدام کرده و با احتساب منابع بانک های عامل، مجموعا  ۶۰۰۰ 
میلیارد تومان در قالب س��رمایه در گردش صادراتی ب��ا نرخ های ترجیحی به صادرکنندگان 
پرداخت خواهد ش��د که بر این اس��اس شاهد رشد  ۵۰ درصدی تسهیلات پرداختی در سال 

جاری نسبت به سال گذشته خواهیم بود.
رئیس س��ازمان توس��عه تجارت افزود: بر اس��اس اطلاعات دریافتی از صندوق توسعه ملی 
تاکنون ۱۵بانک عامل درخواس��ت سپرده گذاری صندوق توس��عه ملی را ارائه کرده اند که با 
توجه به مهلت اعلامی از س��وی صندوق توس��عه ملی، بانک های عامل متقاضی می توانند در 
اس��رع وقت نسبت به ارائه درخواست خود به انضمام برنامه های خود به صندوق توسعه ملی 
اقدام کرده تا پس از بررس��ی بر اس��اس شاخص های موجود از قبیل عملکرد سال گذشته در 
حوزه پرداخت تس��هیلات صادراتی از محل منابع خود و منابع صندوق توس��عه ملی و انعقاد 
تفاهم نامه با سازمان توسعه تجارت ایران متضمن رعایت شاخص های یکسان در احراز اهلیت 

اعتباری، منابع را تخصیص دهند.
پیمان پ��اک در ادامه گفت: صادرکنندگان می توانند با مراجعه به س��امانه های س��پیدار و 

بهین یاب نسبت به ثبت تقاضاهای خود جهت دریافت تسهیلات ریالی اقدام کنند.
به گزارش ایلنا این جلس��ه با حضور نمایندگان صندوق توسعه ملی، وزارت امور اقتصادی 
و دارایی و بانک مرکزی جمهوری اس��لامی ایران و در محل س��ازمان توس��عه تجارت ایران 

برگزار شد.

1۰ مگاوات نیروگاه جدید خورشیدی فردا وارد مدار 
می شود

ی�ک فعال صنعت نیروگاهی با انتقاد از لغو مجوز فروش برق تش�ویقی تاکید 
کرد: اگر برنامه ریزی ش�ده که سالانه 2500 مگاوات برق تجدیدپذیر وارد مدار 
ش�ود، باید فروش تضمینی برق )PPA( در نظر گرفته شود. اگر قرار است برق 
تجدیدپذیر وارد شبکه شود باید صرفه داشته باشد چرا که هیچ شرکتی صرف 

مسئولیت اجتماعی وارد این عرصه نمی شود.
به گزارش خبرنگار ایلنا، سیدفریدالدین معصومی در نشست خبری در جمع خبرنگاران 
با بیان اینکه هدف ما این بود که جزو سه شرکت برتر نیروگاهی؛ به لحاظ توسعه ظرفیت 
نیروگاهی، تکمیل زنجیره برق و هم فناوری نوین باش��یم، اما با تمام مشکلات، با بدهی 
و مطالبات انباش��ه نیز مواجه هس��تیم، اظهار داشت: با این وجود علیرغم عدم همکاری 
دولت، توانس��ته ایم 90 درصد بدهی های خود را پرداخ��ت کنیم و چندین پروژه نیز در 

این شرایط اجرا کنیم.
وی با بیان اینکه اکنون IRR مطلوبی نداریم، خاطرنش��ان کرد: علیرغم این موضوع، 
توانسته ایم پروژه های قشم و لامرد را به افتتاح برسانیم ضمن اینکه در جزیره ابوموسی 
نیز که پروژه نیروگاهی اجرا کردیم، در تابستان سال جاری حتی یک ثانیه هم خاموشی 

نداشته ایم.
معصوم��ی با بیان اینکه نیروگاه گیلان از جمله نیروگاه هایی اس��ت که به بورس رفته 
است، گفت: ما در حوزه فناوری های جدید ورود کرده ایم تا هزینه ها را کاهش دهیم. از 
مسیر سیستم های سخت افزاری و استفاده از رباتها شستشوی پنل ها را انجام می دهیم و 

به این ترتیب پروژه ها را اقتصادی تر می کنیم.
وی با اعلام اینکه ما بزرگترین مجموعه نیروگاه خورش��یدی کش��ور را دارا هس��تیم، 
یادآور ش��د: سعی کردیم با استفاده از فناوری، هزینه ها را کاهش دهیم به طوری که در 
افق 1040 که وزارت نیرو بنا دارد 10 هزار مگاوات تجدیدپذیر وارد ش��بکه برق کند ما 

نیز نقش داریم.
این فعال صنعت نیروگاهی با انتقاد از لغو مجوز فروش برق تش��ویقی تاکید کرد: اگر 
برنامه ریزی ش��ده که سالانه 2500 مگاوات برق تجدیدپذیر وارد مدار شود، باید فروش 
تضمینی برق )PPA( در نظر گرفته شود. ما نامه نگاری هایی کردیم که اگر قرار است برق 
تجدیدپذیر وارد شبکه شود باید صرفه داشته باشد چرا که هیچ شرکتی صرف مسئولیت 
اجتماعی وارد این عرصه نمی شود زیرا نرخ ارز همچنان بالا می رود و مکانیزم های هزینه 
در نظر گرفته نش��ده اس��ت، ضمن اینکه صادرات انحصاری شده و نه تنها در این زمینه 
رش��د نداشتیم بلکه کاهش نیز داشته ایم، به طوری که در تابستان امسال 170 مگاوات 
برق وارد کردیم و نتیجه آن این ش��ده که کش��ور عربس��تان وارد مذاکره با عراق برای 
صادرات برق شده و حتی بازارهای ترکیه، افغانستان و عمان را که آمادگی دریافت برق 

از ما داشته را از دست دادیم. علاوه بر آن به لحاظ سیاسی نیز ضربه خوردیم.
معصومی در ادامه با اش��اره به پروژه نیروگاه کوش��ک یزد که فردا وارد مدار می ش��ود، 
ادامه داد: این پروژه باکیفیت ترین نیروگاه کشور است که عملیات اجرایی آن اواخر آذر 
ماه س��ال گذشته آغاز شد و ابتدای تیر ماه امسال به شبکه برق متصل شد. این نیروگاه 
10 مگاوات��ی یک��ی از بهتری��ن  نیروگاه ها به لحاظ فنی بوده و باب��ت آن 5 میلیون یورو 
هزینه ش��ده است. مدیرعامل شرکت س��رمایه گذاری برق و انرژی غدیر با بیان اینکه ما 
طرح��ی ارائ��ه کردیم که بتوانیم بحران صنعت برق را حل کنیم، اظهار داش��ت: یکی از 
راهکارهای کوتاه مدت، تاکید بر روی نیروگاه های خورش��یدی بوده چرا که ما به لحاظ 
انرژی خورش��یدی، مزیت نس��بی داریم ضمن اینکه زمان احداث آن کوتاه اس��ت اما به 
درستی استفاده نمی کنیم. چنانچه بخش خصوصی ورود کند، در کوتاه مدت به راحتی 
مشکل برق کشور حل خواهد شد زیرا زمان پیک تولید برق خورشیدی و همچنین نیاز 

به مصرف برق در تابستان است که این نیروگاه ها در آن زمان امکان تولید دارند.
وی ب��ا بی��ان اینکه ما در ح��ال حاضر 200 میلی��ارد تومان مطالب��ه از دولت داریم، 
خاطرنش��ان کرد: مشکل دیگر ما عدم تس��هیلات ارزان قیمت است ضمن اینکه صندوق 
توسعه ملی نیز پولی برای در اختیار گذاشتن ما ندارد. معصومی تاکید کرد: قطعا بخش 
خصوصی تمایل دارد که در حوزه تجدیدپذیرها ورود کند اما با اتفاقی که در PPA رخ 
داده هیچ فعال بخش خصوصی به این حوزه ورود نخواهد کرد و بس��یاری از کسانی که 

وارد عرصه احداث نیروگاه تجدیدپذیر نشده اند، کار را متوقف خواهند کرد.

رییس س�ازمان ش�یلات ایران با بیان اینکه 
در س�ال های اخیر پرورش ماهی در قفس دریا 
ب�ه دلیل کمب�ود س�رمایه مغفول باق�ی مانده 
اس�ت، گفت: اکنون برای تحقق اهداف اقتصاد 
مقاومتی و دس�تیابی به امنیت غذایی، نیازمند 

رشد سرمایه گذاری در این زمینه هستیم.
»نبی الله خون میرزایی« در گف��ت و  گو با خبرنگار 
اقتصادی ایرنا، بخش ش��یلات را یکی از بخش های 
پرظرفیت کشور دانست و اظهار داشت: سال گذشته 
میزان تولید محصولات ش��یلاتی ب��ه یک میلیون و 
۲۶۹ ه��زار تن رس��ید، در حالی که طبق برنامه باید 
میزان تولید به یک میلیون و ۳۷۳ هزارتن می رسید 
که ای��ن میزان تولید تحق��ق ۹۲.۵ درصدی تکلیف 

برنامه را نشان می دهد.
رییس سازمان ش��یلات ایران، علت تحقق نیافتن  
۱۰۰ درصدی برنامه را عقب ماندگی ش��یلات کشور 
در پ��رورش ماهی در قف��س دریا دانس��ت و افزود: 
پرورش ماهی در قفس در بخش شیلات تنها موردی 
است که در حوزه فعالیت ها مغفول مانده و پشتیبانی 

لازم از این بخش انجام نشده  است.
وی بیان داش��ت: طبق برنامه س��ال گذشته ۱۵۰ 
ه��زار تن پرورش ماهی در قفس باید انجام می ش��د 
که ۱۲ هزار و ۵۰۰ تن یعنی فقط هش��ت درصد آن 

محقق شد.
خون میرزای��ی گف��ت: بر اس��اس برنام��ه تولید ۲ 
میلیون تن پرورش ماهی در قفس دریا در س��واحل 
شمالی و چهار میلیون تن در سواحل جنوبی تخمین 

زده شده بود.
وی با اش��اره به اینکه آس��یب هایی ک��ه به ذخایر 
دریایی جنوب کشور وارد می ش��ود غیرقابل جبران 
اس��ت، اضافه کرد: این در حالی اس��ت ک��ه با وجود 

ظرفیت مطالعه شده در پرورش ماهی در قفس دریا، 
با بیکاری و فش��ار بر منابع و ذخایر در جنوب کشور 

روبه رو هستیم که باید تدبیری برای آن اندیشید.
ل��زوم بکارگیری اراض��ی غیرقاب��ل مصرف بخش 

کشاورزی در حوزه شیلاتی
رییس سازمان شیلات ایران اظهار داست: پرورش 
ماهی در قف��س دریا به عنوان یک ط��رح الگویی و 
ترویج��ی می توان��د در مناطق محروم با مش��ارکت 
خانواده های کم بضاعت، جامع��ه صیادی غیرمجاز و 
بیکاران مناطق جزایر و نواحب جنوبی کشور اجرایی 

شود.
وی اضافه کرد: در این طرح ساماندهی می توان  از 
اراضی غیرقابل کشت در بخش زراعت و باغبانی که 

دارای آب ش��ور و بافت نامناسب هستند، در افزایش 
ظرفیت شیلات کشور بهره برد.

خون میرزای��ی گف��ت: در س��ال های گذش��ته ب��ا 
حمایت ها و س��رمایه گذاری سازمان ش��یلات ایران 
از محل فنی، برخی نهادها و اس��تانداری ها، پرورش 
ماهیان خاویاری در استان های شمالی کشور توسعه 
یاف��ت تا جایی ک��ه ارزآوری خوبی برای کش��ور به 

همراه داشت.
وی بر این باور اس��ت که با افزایش سرمایه گذاری 
در بخش پ��رورش ماهی در قفس دریا در س��واحل 
مکران و جزایر می توان علاوه بر دس��تیابی به اهداف 
اقتص��اد مقاومت��ی، در چارچوب توس��عه دریامحور 

می توان به ارزآوری خوبی رسید.

رییس س��ازمان ش��یلات ایران بیان داشت: به طور 
حتم دستیابی به برنامه تولید پرورش ماهی در قفس 
در سواحل شمالی و جنوبی کشور می تواند در تامین 

امنیت غذایی و منافع ملی اثر بسزایی داشته باشد.
ب��ه گ��زارش ایرنا، طب��ق گفته مس��وولان وزارت 
جه��اد کش��اورزی از برنامه ه��ای اولوی��ت دار ای��ن 
وزارتخان��ه حمای��ت از ط��رح پ��رورش ماه��ی در 
 قفس ه��ای دریای��ی و مناب��ع آبی آب ه��ای داخلی

است.
پ��رورش ماهی در قفس های دریایی در کش��ور ما 
یک صنعت نوپا اس��ت، اما تجربه بس��یار موفقی در 
دنیا به خصوص در کشورهای اسکاندیناوی و جنوب 

شرقی آسیا در این زمینه وجود دارد.
مطالع��ات اولیه ای��ن فعالی��ت و نمونه هایی از آن 
در کش��ور اجرا ش��ده که به حدود ۲۰ سال گذشته 
برمی گردد، در س��طوح خرد و در دریاچه های پشت 
س��دها و کانال های آب رس��انی زمین های کشاورزی 
طرح پایلوت این فعالیت، از گذش��ته دور شروع شد 

اما به طور جدی در سال ۹۲ کلید خورد.
مطابق با برنامه ششم در سال ۹۸ رقم یکصد هزار 
تن، در س��ال ۹۹  حدود ۱۵۰ هزار تن و برای امسال 
۲۰۰ هزار ت��ن پرورش ماهی در دریا تکلیف ش��ده 
اس��ت و برای افق ۱۴۰۴ حدود ۴۰۰ هزار تن پیش 

بینی شده است.
البته ط��ی این مدت، علاوه بر دریاهای ش��مال و 
جنوب، در دریاچه های س��دهای داخلی هم استقرار 
پ��رورش ماهی در قفس انجام ش��د و تقریباً نیمی از 
تولید به دس��ت آمده سال گذشته هم مربوط به این 

منابع آب های داخلی است.
براس��اس آماره��ا، ح��دود ۱۵ هزار ت��ن ماهی در 

قفس های دریایی در سال ۹۸ تولید شد.

وزیر راه و شهرس�ازی در حکمی »س�ید میع�اد صالحی« را به 
س�مت معاون وزی�ر و ریی�س هیات مدیره و مدیرعامل ش�رکت 
راه آهن جمهوری اسلامی ایران به مدت چهار سال منصوب کرد.

به گزارش ایرنا از وزارت راه و شهرس��ازی، در حکم »رس��تم قاسمی«  
آمده است: با توجه به پیشنهاد اینجانب و مصوبه مجمع عمومی عادی به 
طور فوق العاده مورخ 21 مهر 1400 و تصویب هیات وزیران در تاریخ 21 
مهر 1400، نظر به تعهد، تخصص و س��وابق درخش��ان علمی و نخبگانی 
و مدیریتی جنابعالی، به موجب این حکم به مدت چهار س��ال به س��مت 
»معاون وزیر و رییس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت راه آهن جمهوری 

اسلامی ایران« منصوب می شوید.
در ای��ن راس��تا، رعای��ت اص��ول تحول گرای��ی انقلاب��ی، کارآم��دی و 
فسادس��تیزی و تلاش درخصوص توس��عه و تقویت ظرفیت حمل و نقل 
ریلی کش��ور، ارتقای س��طح فناوری و بهره وری، رف��ع انحصار در حوزه 
تامی��ن، تعیین تکلی��ف و راهبری پروژه های ج��اری و آتی ریلی از جمله 
کریدورهای بین المللی ترانزیتی و خطوط حمل و نقل ریلی پرُس��رعت و 
برقی، استفاده از جوانان نخبه، توانمند و با انگیزه و همچنین چابک سازی 

و اصلاح فرآیندهای سازمانی موردانتظار است.
به گزارش ایرنا،  س��ید میعاد صالحی فارغ التحصیل دکتری مهندس��ی 

مکانیک دانش��گاه صنعتی ش��ریف و عضو هیأت علمی دانش��گاه علم و 
صنعت ایران و همچنین رتبه نخس��ت جش��نواره خوارزمی و عضو بنیاد 
مل��ی نخب��گان بوده و مدیر عامل صندوق بازنشس��تگی کش��وری، عضو 
هیأت عامل صندوق نوآوری و ش��کوفایی، مشاور وزیر و رییس طرحهای 
صنایع نوین وزارت صمت، رییس کمیته صنعت و معدن دبیرخانه مجمع 
تشخیص مصلحت نظام و مشاور معاون علمی و فناوری رییس جمهور از 

جمله سوابق وی است.
صالحی همچنین دارای سوابق علمی و تخصصی در حوزه حمل و نقل 

ریلی بوده که از آن جمله می  توان به طرح برگزیده جشنواره خوارزمی و 
چاپ و ارائه چندین مقاله در مجلات آی اس آی و کنفرانس های معتبر 
بین المللی در حوزه ریلی و همچنین سابقه فعالیت در شرکت های ریلی 

مسافری و باری اشاره کرد.
نخستین جلس��ه مدیرعامل جدید ش��رکت راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران، روز پنج ش��نبه 22 مهرماه در س��اختمان مرکزی شهدای راه آهن 

برگزار شد.
مدیرعام��ل جدی��د راه آهن با تاکید بر حمای��ت از رویکرد تخصصی و 
عملگرا در ش��رکت راه آهن، تلاش مضاعف هم��ه معاونت ها و بخش ها و 
همچنین ارتقای جایگاه حمل و نقل ریلی در توسعه کشور از سوی ارکان 
تصمیم ساز و دستگاه های اجرایی کشور را از نکات اساسی تحول در راه 

آهن برشمرد.   
 صالحی گفت: نگاه و اولویت اول، حمایت از تولید داخل است و از تمام 
ظرفیت ها برای پیش��رفت و تأمین نیازها و س��رعت بخشیدن به توسعه 

صنعت حمل ونقل ریلی استفاده می کنیم.
همچنی��ن در این جلس��ه، اعضای هی��ات مدیره و معاونی��ن به طرح 
چالش ه��ا و موضوعات مهم حوزه خود پرداختند و راهکارهای لازم برای 

رفع این مسائل مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

حکم۴سالهوزیرراهبرایمدیرعاملجدیدشرکتراهآهن

پرورش ماهی در قفس دریا نیازمند رشد سرمایه گذاری است
معاونوزیرجهادکشاورزی:

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

اولین گام برای اجرای جهش تولید مسکن برداشته شد 
 فرصت ۲ ماهه وزیر تعاون به دستگاه ها

برای احقاق حقوق معلولان

معاون وزیر راه و شهرس�ازی از ارایه اساسنامه صندوق 
ملی مس�کن ب�ه هیات دول�ت در آینده نزدی�ک خبر داد 
و گف�ت: گام اول برای اجرای این پروژه برداش�ته ش�ده و 
برای بخ�ش اول پروژه که بزودی عملیات اجرایی آن آغاز 
می ش�ود، بیش از 7 هزار و 300 هکتار زمین آماده س�ازی 

شده  است.
محمود محم��ودزاده در گفت وگو با خبرن��گار اقتصادی ایلنا با 
بیان اینکه به زودی پروژ ه جهش تولید مسکن به مرحله عملیات 
اجرایی می رس��د، اظهار داش��ت: گام اول برای اجرای این پروژه 
برداش��ته ش��ده و برای بخش اول پروژه که بزودی عملیات اجرایی آن آغاز می ش��ود، بیش از 7 هزار و 300 

هکتار زمین آماده سازی شده  است.
وی با اش��اره تفاوت های پروژ ه جهش تولید مس��کن )ساخت یک میلیون واحد مسکونی در سال( نسبت به 
س��ایر پروژه های حمایتی گفت: مهم ترین تفاوت این پروژه نسبت طرح های قبلی میزان تسهیلات و سود آن 
است که براساس درآمد خانوار تعیین می شود. همچنین الزام دستگاه های خدماتی به اعمال تخفیفات از دیگر 
تفاوت های این پروژه اس��ت که منجر به کاهش قیمت تمام ش��ده آن خواهد شد به طوری که فقط شهرداری 
حداقل 30 درصد به خانوار متوسط در عوارض تخفیف می دهد و همچنین برای دهک های اول تا سوم صدور 

پروانه رایگان خواهد بود.
معاون وزیر راه و شهرس��ازی ادامه داد: در دیگر تفاوت ها این است که مالیات برای تمام واحدهای حمایتی 
تنها یک میلیون تومان است که این رقم نسبت به مالیات شناور براساس متراژ سایر واحدها، بسیار کمتر است. 
همچنین تامین مصالح بریا این پروژه در قانون آمده است که طبق قانون وزارت صمت با همکاری وزارت راه 

و شهرسازی مکلف شدند که قیمت مصالح را کنترل شده در اختیار متقاضیان قرار دهند.
محمودزاده با اشاره به تامین مسکن این پروژه اظهار داشت: زمین این پروژه 99 ساله است که در اصطلاح 
به ان زمین رایگان می گویند که تا کنون بیش از 7 هزار هکتار زمین اماده شده و در شورای عالی مسکن هم 
مطرح شد که کمیته تامین زمین در همه استان ها به ریاست استاندار تشکیل شود تا به پروسه تامین زمین 
سرعت ببخشیم. وی درباره جزییات راه اندازی صندوق ملی مسکن گفت: برای راه اندازی صندوق ملی مسکن 
از تاریخ ابلاغ تا 3 ماه فرصت داریم. در حال حاضر اساس��نامه صندوق آماده ش��ده اس��ت و به زودی به هیات 
دولت ارایه می ش��ود. این صندوق هیات امنا و هیات  عامل دارد که وظیفه هیات عامل این اس��ت که براساس 

منابعی در اختیار دارد بتواند پشتوانه طرح های حمایتی مسکن را طراحی کند.
معاون وزیر راه وشهرس��ازی درباره منابع صندوق ملی مس��کن ادامه داد: دولت س��الانه در بودجه عمومی 
اعتبارات��ی ب��رای کمک به تامین مس��کن گروه های کم درآمد تخصی��ص می دهد که این مبال��غ در اختیار 
دس��تگاه های حمایتی قرار می گیرد اما از این پس قرار ش��ده براساس قانون تمام این منابع از کانال صندوق 

توسعه ملی وارد پروژه ها شوند.
محمودزاده افزود: همچنین از این پس تمام مالیات های حوزه زمین، مس��کن و مستغلات، اقساط برگشتی 
مس��کن مهر، مس��کن ملی و صندوق پس انداز یکم جزو درامدهای صندوق محسوب می شوند و این تجمیع 
منابع باعث می شود که امارهای درست تر و شفاف تری در اختیار داشته باشیم و در نهایت بتوانیم برنامه ریزی 

دقیق تری برای برنامه های مسکنی در کشور پیش بینی کنیم.
همچنین وی تاکید کرد: اعتقادی بر اقدامات تجاری صندوق برای درآمدزایی نداریم و این صندوق در حد 

منابعی در اختیار دارد، می تواند برنامه ها محقق کند.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: دستگاه های زیر 
مجموعه این وزارتخانه و س�ایر نهادهای متولی موظف به 
ارائه گزارش ملی بر اس�اس مفاد و مق�ررات قانونی برای 
احقاق حق�وق معلولان در تم�ام حوزه ها ت�ا آخر آذرماه 

هستند.
به گزارش ایرنا، »حجت الله عبدالملکی« روز شنبه در نشست 
تخصصی با جامعه نابینایان و انجمن های فعال در امور نابینایان 
به مناسبت روز جهانی عصای سفید اظهار داشت: رییس سازمان 
بهزیستی و معاونت ها از امروز موظف هستند اقدامات و عملکرد 

را در حوزه های مختلف از جمله اش��تغال معلولان به صورت اعم و نابینایان به صورت اخص منتش��ر کنند؛ ما 
تذکرات مورد نیاز را به دس��تگاه ها با رونوش��تی به رئیس جمهوری ارائه خواهیم کرد و یادآور خواهیم شد که 

چه کارهایی انجام نداده اند و اگر کارها را انجام داده باشند، از آنها قدردانی خواهد شد.
وی ادامه داد: همه مس��وولان دس��تگاه های مربوطه بدانند به عنوان یک هش��دار و اخطار می دهم که برای 
فروردین 1401 گزارش دیگری تهیه خواهد شد که  گزارش آن را به رهبر معظم انقلاب و کم وکاستی ها را 

به مراجع قضایی اعلام و پیگیری قضایی می کنیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به پیگیری وضعیت اشتغال معلولان اظهار داشت: در ماده 15 قانون 
حمایت از حقوق افراد دارای معلولیت، الزام قانون است سه درصد از استخدام ها باید از جامعه معلولان باشد، 

در همین قانون مجازات هم تعیین شده است.  
وی گفت: از این به بعد برای اجرای قوانین معلولان خواهش نمی کنیم بلکه از مراجع قضایی پیگیری قانونی 

می کنیم. از این رو هشدار،  مجموعه های بهزیستی و صندوق های زیر مجموعه وزارتخانه است.  
عبدالملکی تاکید کرد: در هیات دولت به عنوان نماینده جامعه معلولان، موارد را پیگیری خواهم کرد.

وی ب��ه نقش بخش خصوصی در حمایت از معلولان اش��اره کرد و گفت: دومی��ن اقدام برای احقاق حقوق 
معلولان بسترسازی است تا بخش خصوصی حقی که برگردنشان است را عمل کنند.  

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطر نشان کرد: برنامه ریزی هایی در این زمینه ها در حال انجام است که 
به زودی به اطلاع مردم می رسد ضمن اینکه بخشی از این تکالیف اخلاقی است و قانونی نیست.

به گفته وی، برای احقاق حقوق معلولان در دولت باید بسترسازی کنیم و با اصلاح قوانین و مقررات جدید 
و آیین نامه ها در این زمینه قدم برمی داریم که تا چند ماه آینده اعلام می شود.  

عبدالملکی به نقش گروه های اس��تارتاپی و فناوری های نوین اشاره کرد و گفت: باید برای جامعه معلولان 
با رویکرد حل مساله ورود و در فرایندهای اداری و اجرایی از راهکارها استفاه کنیم.  

وی گف��ت: آموزش ب��ه مردم در نحوه برخورد با معلولان با ایجاد برنامه های خلاقانه و نوآورانه در دس��تور 
شرکت های دانش بنیان قرار گرفته، ضمن اینکه  برای این اقدامات پشتیبانی نیز صورت می گیرد.  

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین از خدمات قبادی دانا رییس س��ازمان بهزیس��تی قدردانی کرد و 
گفت: وی از بهترین ها در رس��یدگی به وضعیت معلولان هس��تند و تلاش می کنند تا خدمات ارزنده ای به 

معلولان ارائه کنند.  
وی خاطر نش��ان کرد: ش��اید افراد نابینا یک فرصت کمتر از بقیه داشته باشند اما فردای قیامت معلوم می 
ش��ود نوری که خداوند در دل افراد نابینا قرارداده اس��ت به نفع آنها هست و هیچ اتفاقی بی حکمت رقم نمی 
زند از این رو برگزاری روز عصای س��فید و نشس��ت با معلولان، روز یادآوری تکالیف و شناسایی نقاط قوت و 

ضعف در مقابل معلولان است.   

استارلینکاینترنت
سریعتریبرای
هواپیماهافراهم
میکند

ایلان ماسک از طرح اسپیس ایکس برای استفاده از استارلینک برای وای فای حین 
پرواز خبر داد و گفت که این سرویس می تواند اتصالی با تأخیر پایین و سرعت نیم 

گیگابیت را در هوا فراهم کند.
به گزارش ایسنا به نقل از سی ان بی سی، ایلان ماسک از طرح اسپیس ایکس)SpaceX( برای استفاده 
از استارلینک )Starlink( برای وای فای حین پرواز اشاره و تأکید کرد که شرکت او در حال مذاکره 
با خطوط هوایی برای افزودن س��رویس اینترنت ماهواره ای با س��رعت بالا است. ماسک در توییتی 
نوش��ت: اگر می خواهید این سرویس را در هواپیمای خود بخواهید، اطلاع دهید. استارلینک برنامه 

شرکت اسپیس ایکس برای ایجاد یک شبکه اینترنتی متصل به هم با هزاران ماهواره است و برای 
ارائه اینترنت پرسرعت به مصرف کنندگان در هر نقطه از کره زمین طراحی شده است. اسپیس ایکس 
پیشتر اعلام کرده بود که »محصول هوایی در حال توسعه« دارد و در حال مذاکره با چندین شرکت 
هواپیمایی برای افزودن وای فای اس��تارلینک در پرواز اس��ت. اسپیس ایکس تا امروز ۱۷۴۰ ماهواره 
استارلینک را به فضا پرتاب کرده بیش از ۱۰۰ هزار کاربر در ۱۴ کشور دارد و قیمت سرویس آن ۹۹ 
دلار در ماه است. جاناتان هافلر ، معاون رئیس اسپیس ایکس، اوایل سال جاری گفت که این شرکت 

در حال مذاکره با چندین شرکت هواپیمایی برای افزودن وای فای استارلینک در پرواز است


